
 

 

ACTA DE LA TERCERA SESSIÓ DEL CONSELL DE CULTURA I FESTES 

D’AIELO DE MALFERIT, CELEBRADA EL DIA 13 DE MAIG DE 2021 

Sessió presencial celebrada a la Llar del jubilat quan són les vint hores i deu minuts del 

dia 13 de maig de dos mil vint-i-un, es reuneixen, presidits pel Sr. Alcalde En Juan 

Rafael Espí Mompó, assistits per mi, actuant com a Secretari de la sessió, els Senyors i 

Senyores membres de la consell de participació ciutadana de l’àrea de Cultura i Festes, 

a l’objecte de celebrar la tercera sessió de dit Consell. 

Els components es relacionen a continuació: 

 Sr. Juan Rafael Espí, Alcalde  

 Sra. Araceli Belda, Regidora d’Educació, Festes i Turisme 

 Sr. Juan Carlos Colomer, Representant de La Solana Grup de Danses 

 Sres. Maria Jose Sanz i Lola Domingo, Representants de l’Associació de Festes 

de Moros i Cristians  

 Sr. Juan Toledo Moreno, Representant del Grup de Teatre Aielo Naps  

 Srs. Balduino Requena i Rafael Cebrián, Representants d’ARMIDAM. 

 Sr. Francesc Martí, Representant de l’Agrupació Coral Llorenç Barber  

 Sra. Mª Carmen Andrés Egea, Representant de la Colla de Dolçainers  

 Sra. Tere Mora, Representants de l’Associació de Festers del Carrer Sant 

Llorenç 

 Sr. Toni Barber, Representant de l’Associació Veïnal  

 Sra. Azuzena Agudo, Representant de l’Orquestra Simfònica Súbitus 

 Sra. Alicia Martí, Representant de l’Associació de Festers del carrer Sants de la 

Pedra. 

 La Sra. Purin Albert Borderia, Representant de l’Associació de Ball Dansport 

Sherezade, ho fa via telemàtica. 

 Sr. Genis Tornero, Tècnic Municipal 

 Sr. Daniel Vicent Micó, Tècnic Municipal 

No assisteixen els components:   

 Sr. Éric Nadal, Regidor de Joventut, Cultura, Benestar Social, Sanitat i Igualtat 

 Sres. Susana Bataller i Sandra Gandia, Representants de l’Associació 

Festeres’09 



 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

ORDRE DEL DIA: 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior.  

2. Informe sobre quanties econòmiques incloses al Pressupost Municipal, exercici 

2021. 

3. Debat i dictamen, si procedeix, sobre projecte de PRESSUPOST 

PARTICIPATIU 2022. 

4. Debat i dictamen, si procedeix, sobre projecte per a la recuperació i 

enregistrament de les “Llagues”. 

5. Debat i dictamen, si procedeix, sobre  la denominació honorifica de l’Escola 

Municipal de Música. 

6. Debat i dictamen, si procedeix, sobre projecte la CANDIDATURA “Capital 

Cultural Valenciana, 2022”. 

7. Debat sobre les Distincions 9 d’Octubre. Poble d’Aielo de Malferit. 

8. Precs, preguntes i torn obert d’intervencions. 

 

1-Lectura i aprovació de l’acta anterior 

Pren torn de paraula l’alcalde, com a primer punt de l’ordre del dia, demana als 

assistents si aproven l’acta de l’anterior reunió del Consell. No es procedeix a la seua 

lectura, atès que l’acta s’ha enviat a tots els membres prèviament a la realització de la 

reunió per via email.  

A petició del secretari es modifica que, tant el Sr. Rafael Cebrián, representant 

d’Armidam, com la Sra. Sandra Gandia, representant de les festeres 09 no eren presents 

a la reunió. Tot seguit l’acta de la sessió anterior d’aprova per unanimitat amb dita 

esmena.  

2-Informació sobra quantitats econòmiques incloses al Pressupost Municipal, 

exercici 2021. 

Al segon punt de l’ordre del dia, el Sr. Alcalde informa que el pressupost per a aquest 

any encara està en exposició pública, però que a, grosso modo, esta al voltant de 

4.300.000.-€ i les partides més importants són, Personal amb 2.064.000.-€, Bens i 

Serveis 1.300.000.-€, inversions reals 300.000.-€, 3.900.-€ d’interessos i 90.000.-€ en 

devolució de préstecs. En l’apartat de transferències corrents, cal destacar els 82.000.-

€ per a festes, 45.000.-€ de joventut i 15.000.-€ d’esports. 

Per la part d’ingressos, la mes important, amb 1.500.000.-€, es la de impostos directes, 

a banda dels impostos indirectes i subvencions. 

Pren la paraula Genís per tractar l’assumpte dels convenis de col·laboració amb les 

associacions i que es podran signar a finals de Maig. El retràs ve provocat per la 



 

 

pandèmia ocasionada per la Covid-19, perquè els pressupostos encara estan pendents 

de l’aprovació definitiva i per la incorporació de la nova secretaria a l’Ajuntament.  

3-Debat i dictamen, si procedeix, sobre projecte de PRESSUPOST 

PARTICIPATIU 2022. 

El tercer punt de l’ordre del dia és la informació de l’alcalde a les persones assistents 

de l’acord de la Junta de Govern del 16 de març de 2021, del que s’adjunta certificat de 

la secretària, i en el què s’aprova destina 100.000.-€ per a propostes de despesa corrent 

a les dels diferents Consells de Participació i de 80.000.-€ per a fer propostes d’inversió 

i que serien triades entre les idees aportades per la gent del poble, major de 16 anys i de 

manera presencial a la bústia de l’Ajuntament o per la web. Paco Martí comenta que 

caldria tindre en compte que si hi havera alguna idea interesant i no entrarà per ací que 

es pogueren fer per algun altre lloc del pressupost. 

En este moment, el secretari de la comissió, Balduino Requena, recorda que no tenim 

representant al Consell Econòmic Local i que caldria triar-lo hui perquè així es va 

quedar en la última reunió. S’acorda incloure-ho com a part de l’ordre del dia, tot abans 

dels precs i preguntes.  

4- Debat i dictamen, si procedeix, sobre projecte per a la recuperació i 

enregistrament de les “llagues”. 

Es passa al quart punt de l’ordre del dia i explica el Sr. Alcalde que temps enrere ja va 

haver una proposta pareguda, però no va arribar a quallar. 

Seria esta proposta per a registrar i gravar tant el gojos, les llagues i l’himne de festes, 

tot allò tenint en compte que es compleixen els 30 anys de la mort d’Amalio Juan, fill 

de l’autor de les llagues. Francesc Martí recorda que Adela Más va cedir el material. 

Genís informa que ja s’estaria buscant professionals de la veu i material per fer, per al 

mes d’octubre, un homenatge a Amalio i a Paulette, la seua inseparable companya. 

S’acorda continuar amb el projecte.  

5- Debat i dictamen, si procedeix, sobre la denominació honorifica de l’Escola 

Municipal de Música. 

Tot seguit el Sr. Alcalde Juan Rafael Espí dona part de la intenció de l’Ajuntament 

d’incloure, oficialment, el posar el nom de “Llorenç Barber” a l’Escola de Música. 

Francesc recorda que sent ell alcalde i a l’últim ple de l’ajuntament ja va ser aprovat el 

canvi i li sembla que el mateix Llorenç va acudir a l’acte oficial. 

Genís informa que a finals del 2019, principi del 2020, va començar l’expedient per a 

donar el títol honorífic de “Llorenç Barber” a l’escola de música, part necessària per a 

poder fer-ho.   

Es queda en buscar i recuperar l’expedient en està dit acord del ple i continuar 

l’expedient endavant, si cal. 



 

 

6- Debat i dictamen, si procedeix, sobre projecte la CANDIDATURA “Capital 

Cultural Valenciana, 2022” . 

El Sr. Alcalde comença recordant que, per la pandèmia del Covid-19, les capitals del 

2020, tant Alcoi com Bocairent, van allargar la distinció fins al final del 2021. En aquest 

sentit explica que cal reunir-se amb les associacions, entitats locals i altra gent que 

interessada per participar en el projecte, per col·laborar en la seua redacció perquè sens 

concedirà eixe títol en la modalitat d’entitats menors de 5.000 habitants. 

Genís especifica que hi ha dos capitals culturals a nivell autonòmic, la de menys de 

5.000 i la de més de 5.000 habitants. És un projecte molt ambiciós i que serviria per 

projectar-nos i fer-nos més visibles arran de tot el territori valencià i també a nivell 

nacional. Les activitats que ja fem, i que en són prou, es vorien incrementades amb 

altres activitats i projectes amb projecció de futur tractant que es mantenir per a 

properes temporades.  

Ja s’està contactant amb gent del món de la cultura local com Llucia, Oscar o Ferrán ja 

que caldria que estiguera tot enllestit abans del 15 de Juliol i no te sentit que no estiguen 

també les entitats culturals locals. Les propostes serien d’activitats noves com un 

encontre de corals, una trobada de colles de coets, intercanvis diversos, etc. 

Ma. Carmen Andres comenta que si podrien entrar activitats conjuntes com es va fer al 

corpus fa un parell d’anys amb les danses, les dolçaines i els cabets, Araceli no veu cap 

problema en eixa col·laboració i que seria una manera de reactivar col·lectius i de 

treballar conjuntament. El Sr. Alcalde comenta que la data límit de Juliol es perquè hi 

ha que aprovar-ho al Ple de l’Ajuntament. 

Per acabar en aquest punt, Lola anuncia que, en el 2021, no hi haurà festes de moros i 

cristians i que es podria començar a parlar de festes a partir del mig any fester del 2022. 

 

7- Debat sobre les Distincions 9 d’Octubre. Poble d’Aielo de Malferit. 

El Sr. Alcalde comenta quines són les persones proposades fins al moment i que són 

Elvira Aparicio, Miquel Sarrió i Nino Bravo a la que ell suma la del Col·lectiu de Festes 

de Sant Llorenç, aclarint que cada Consell local tria els seus candidats. Es pren la 

decisió de donar-se un temps per poder consultar-ho als els seus socis i que es pogueren 

presentar més candidatures fins al 30 de maig i a partir d’eixe dia es quedarà per votar 

la proposta definitiva.   

8- Elecció del representant al Consell Econòmic Local.  

Punt pendent de l’última sessió desenvolupada i que s’inclou a l’ordre del dia. Es tria a 

Balduino Requena, representant d’Armidam, com a representant del Consell de Cultura 

i Festes al Consell Econòmic Local. 

9- Precs i preguntes.  

No hi ha cap. 



 

 

Per últim, per consens de tots el presents i tal i com s’ha recollit al llarg de la present 

acta, S’ACORDA: 

1.- Aprovar l’acta de la sessió anterior.  

2.- Aportar propostes i idees per al Pressupost Participatiu 2021 al proper Consell.  

3.- Aprovar el projecte de recuperació de les “Llagues”. 

4.-  Aprovar la concessió de denominació honorífica de “Llorens Barber” a l’escola 

Municipal de  Música. 

5.- Aprovar el projecte de la candidatura per a “Capital Cultural Valenciana 2022”. 

6.- Enumeració de les primeres candidatures a les distincions del 9 d’Octubre. 

7.- Nomenar el representant al Consell Econòmic Local a Balduino Requena.   

No havent més assumptes a tractar s’alça la sessió pel Sr. Alcalde, quan són les 21:20 

hores i per donar constància del que s’ha tractat i dels acords adoptats, estenc la present 

acta de la qual jo, com a Secretari del Consell done fe. 

L’ALCALDE                                                    EL SECRETARI 

 

Juan Rafael Espí Mompó                                       Balduino Requena 

 


